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Els aspectes més rellevants a cada plenari dels 
Consells municipals 

 
 Constitució del Consell de Ciutat (24 febrer) 

El Consell de Ciutat és un òrgan ja previst en el Reglament de Participació Ciutadana 
que l’Ajuntament de Mollet va provar l’any 2005. L’Ajuntament de Mollet ha entomat en 
els darrers anys l’important procés participatiu d’elaboració del Pla Estratègic, fet que 
ha retardat la creació del Consell de Ciutat. A l’inici d’aquest mandat, l’alcalde va 
prendre el ferm compromís de crear aquest òrgan. 
 
Les funcions principals que ha de tenir el Consell de Ciutat són debatre els plans 
d’actuació generals i emetre informes en matèria de desenvolupament econòmic, local, 
planificació estratègica de la ciutat i grans projectes urbans que li siguin demanats per 
l’Alcaldia o el Ple. També podrà assessorar el govern, proposar estudis i promoure el 
debat sobre temes d’interès ciutadà. 
 
Màxim òrgan participatiu del municipi i està format per una quarantena de persones, 
representants dels àmbits social, econòmic, associatiu, cultural, etc, i presidit per 
l’alcalde, Josep Monràs. 

 
 Primera sessió de treball (5 març) 

 
Presentació del pressupost  municipal 2012 aprovat i dels seus criteris per donar 
resposta a la situació social i econòmica de la ciutat en un context de crisi 
internacional. 
 



Valorar i debatre el balanç que dos portaveus  de les comissions d’impuls de la  línia 
estratègica social i de la linia estratègica econòmica (dues de les quatre comissions 
d’impuls del Pla Estratègic) –integrada per experts i agents socials i econòmics de la 
ciutat-  van fer la implementació de la, pel que fa a la implementació del Pla durant 
2012. 
 

 Segona sessió de treball (17 maig) 
 

Valorar i debatre el balanç que dos portaveus  de les comissions d’impuls de la  línia 
estratègica territorial i de la línia estratègica  urbanisme/infraestructures (dues de les 
quatre comissions d’impuls del Pla Estratègic) –integrada per experts i agents socials i 
econòmics de la ciutat-  van fer la implementació de la, pel que fa a la implementació 
del Pla durant 2012. 
 
Creació de dos grups de treball: un per tal de trobar punts en comú, de coneixement i 
difusió de les diferents entitats i associacions que conviuen a la  ciutat; i un altre grup 
de treball per analitzar el funcionament dels consells municipals 
 



 
 Tercera sessió de treball (15 octubre) 

 
Analitzar els criteris de les ordenances fiscals i de l’elaboració del PAM. La valoració 
del consell va ser de considerar raonable les propostes de congelació del IBI i l’Impost de Vehicles i 

que el IPC anual per a 2012, al voltant del 3,5%, sigui l’indicador per actualitzar la factura fiscal en la taxa 

d’escombreries i d’aigua. En aquest punt, també es van mostrar preocupats davant els efectes que pot 

tenir en els ciutadans l’increment del 70% del preu de l’aigua que la Generalitat ha aplicat als ajuntaments. 

 
També es va presentar l’anuari d’indicadors ciutadans  de catorze ciutats mitjanes de 
Catalunya –inclosa per primera vegada Mollet-, Perfil de ciutat 2012, i els seus capítols 
de dades (demografia, mercat de treball, habitatge, activitat econòmica, teixit 
empresarial, cohesió social, sostenibilitat) de catorze ciutat mitjanes de Catalunya 
 

 Quarta i darrera sessió de treball (18 desembre) 
 

L’alcalde i president del Consell de Ciutat va explicar als membres assistents els criteris i el procés 

d’elaboració del pressupost municipal per al 2013 amb les incerteses pel que fa a les transferències de 

diners procedents de la Generalitat i l’estat espanyol. Membres del Consell van expressar la seva 

preocupació i el temor que les retallades puguin afectar les competències municipals en matèries com la 

xarxa de serveis a les persones amb discapacitat, les escoles bressol o l’escola municipal de música. 

 
Membres del Consell de Ciutat demanen presentar el balanç de la seva feina al conjunt de la ciutat a 
través del Ple de l’Estat de la Ciutat. 
 
També es van presentar les conclusions del primer dels dos Grups de Treball del Consell de Ciutat, a 
través del Document de millora i revisió dels actuals consells sectorials de participació. A través d’una 
dinàmica de treball participatiu es van acordar un conjunt de propostes per a la reformulació i millora dels 
consells municipals que s’adreçaran als grups municipals per a la seva discussió al ple de la ciutat. 
Aquestes propostes passen per agrupar els consells municipals amb els criteris-marc de les línies 
estratègiques de la ciutat, fer més flexibles  els Consells municipals, treballar amb un calendari definit i  
per objectius; i ser capaços d’incorporar experts i ciutadans; per ser més útils a la ciutat. 
L’altre grup de treball, Foment de l’associacionisme, encara no ha conclòs el seu treball i continua 
elaborant el document que serà objecte de discussió al proper plenari del Consell de Ciutat. 
Els dos grups de treball han dues sessions de feina i han obert un procés de recull de dades a través 
d’enquestes al conjunt de membres dels deu consells municipals i de totes les entitats dels Registre 
municipal d’entitats. 
 
Finalment, el consell de ciutat debat i aprova donar suport defensa del model d’immersió lingüística a 
l’escola catalana i rebutjar la reforma de la Llei d’educació impulsada pel Govern Central. 



 
 

2. NOTES de premsa de tots els consells 
Constitució formal del Consell de ciutat: 24 de febrer a Sala de Plens de l’Ajuntament.. Es tracta 

del màxim òrgan participatiu del municipi i està format per una quarantena de persones, representants 

dels àmbits social, econòmic, associatiu, cultural, etc, i presidit per l’alcalde, Josep Monràs. 

L’acte formal de constitució es va fer a 2/4 de 8 del vespre, a la Sala de Plens de l’Ajuntament. Els 

membres del Consell de Ciutat s’asseuran a l’hemisferi de la sala. En l’acte, van intervenir-hi l’alcalde, el 

regidor de Participació, Josep Ramon Bertolín, els representants dels diferents grups municipals i un 

membre de cada un dels àmbits que estan representats al Consell de Ciutat. 

 

El Consell de Ciutat es reunirà un mínim de dues vegades l’any i esta format per un representant de cada 

grup municipal, un representant de cada un dels consells municipals sectorials (escollit pel propi consell), 

10 representants del teixit associatiu de la ciutat, 5 representants de les organitzacions sindicals, 

professionals i empresarials més representatives de la ciutat, 5 persones individuals d’especial rellevància 

ciutadana i 4 persones més que han estat escollides a través d’un sorteig aleatori entre el padró. L’alcalde 

de Mollet, Josep Monràs, n’és el president. 

 
3.  

El Consell de Ciutat celebra la primera sessió de treball.  5 març a , la Marineta 
primera sessió de treball del Consell de Ciutat. A la reunió es va informar sobre els 
pressupostos 2012 aprovats recentment per l’Ajuntament i es va fer una valoració de 
les darreres comissions del Pla Estratègic.  

En aquesta primera trobada del Consell de Ciutat es va informar dels pressupostos aprovats al darrer ple i 

es va adquirir el compromís que, de cara a l’aprovació dels pressupostos del 2013, aquest òrgan consultiu 

i de participació ciutadana pugui valorar i reflexionar prèviament els criteris amb els quals s’elaboraran. 

Per una altra banda, representants de les comissions del Pla Estratègic van explicar als membres del 

Consell els temes que s’han anat treballant. Concretament les dues comissions són, per una banda, la de 

promoció econòmica i comerç de la ciutat; i per l’altra la comissió d’educació, cultura i civisme. En aquest 

sentit, es va remarcar la necessitat de reflexionar sobre el model econòmic i de serveis de la ciutat a més 

de facilitar la implantació de noves activitats en aquests dos àmbits. 

Pel que fa a l’àmbit d’educació i cultura el Consell de Ciutat va valorar molt satisfactòriament la riquesa 

d’activitats culturals i cíviques de Mollet, tot i que es va posar de manifest la necessitat de potenciar els 

canals de comunicació de les agendes culturals i la coordinació des de l’àmbit formatiu de la ciutat. 

En el marc d’aquesta primera sessió, Laura Arnau va ser la persona escollida com a vicepresidenta del 

Consell de Ciutat i es va proposar de fer la següent sessió de treball d’aquest òrgan abans de l’estiu. A la 



propera reunió s’establiran els canals de comunicació entre els membres del Consell de Ciutat i es farà 

balanç de les comissions del Pla Estratègic 

 
4. 

El Centre de Serveis El Lledoner va ser l’escenari de la segona sessió de treball del Consell de Ciutat. 

17 maig-  A la reunió es va fer una valoració de les comissions d’urbanisme i territori del Pla Estratègic i es 

va informar sobre el Pla d’actuació municipal en el qual hi treballa actualment el govern de la ciutat. 

En aquesta sessió de treball representants de les comissions del Pla Estratègic d’urbanisme i territori van 

explicar als membres del Consell els temes que s’han anat treballant. El portaveu de la comissió 

d’urbanisme va explicar a aquest òrgan consultiu i de participació ciutadana sobre els avenços i millores 

que s’han dut a terme en mobilitat i les possibilitats que aporta tenir un espai rural com Gallecs. 

 

Per la seva banda, el representant de la comissió de territori va posar de manifest l’esforç que ha fet la 

ciutat per tal d’oferir una oferta de serveis atractiva al territori i de projecció del Baix Vallès amb projectes 

supramunicipals amplis a l’entorn de la B-30 i la C-17. També es va destacar el salt qualitatiu que ha 

suposat el Consorci Hospitalari de Mollet i es va alertar sobre el desscens del 96% dels fons al foment de 

l’ocupació des del Govern central i la Generalitat de Catalunya, fets que repercutiran molt en les àrees 

d’ocupació i promoció econòmica de la ciutat. 

El regidor de Participació Ciutadana, Josep Ramon Bertolín, va informar al Consell de Ciutat sobre el Pla 

d’actuació municipal, un pla basat en els objectius marcats a les quatre línies del Pla estratègic. 

Finalment, en aquesta sessió es va decidir la creació de dos grups de treball: un per tal de trobar punts en 

comú, de coneixement i difusió de les diferents entitats i associacions que conviuen a la  ciutat; i un altre 

grup de treball per analitzar el funcionament dels consells municipals 

 
5.  

El Consell de Ciutat analitza els criteris de les ordenances fiscals i de l’elaboració 
del PAM.  15/10/2012 a Marineta. Aquesta setmana va tenir lloc una nova sessió de 
treball del Consell de Ciutat on es van tractar aquests temes. A més, es van mostrar 
preocupats per les conseqüències que tindrà la pujada del 70% que ha fet la 
Generalitat del preu de l’aigua. 

El Centre Cultural de La Marineta va ser l’escenari on es va celebrar aquesta setmana una nova sessió de 

treball del Consell de Ciutat. Presidit per la professora Laura Arnau, el Consell va discutir els criteris i el 

procés d’elaboració del Pla d’Actuació de Mandat (PAM) i de les ordenances fiscals, que van ser 

presentats pel regidor d’Economia Josep Garzón. 

 

Els membres dels Consell de Ciutat van considerar raonable les propostes de congelació del IBI i l’Impost 

de Vehicles i que el IPC anual per a 2012, al voltant del 3,5%, sigui l’indicador per actualitzar la factura 



fiscal en la taxa d’escombreries i d’aigua. En aquest punt, també es van mostrar preocupats davant els 

efectes que pot tenir en els ciutadans l’increment del 70% del preu de l’aigua que la Generalitat ha aplicat 

als ajuntaments. 

 

Per una altra banda, en aquesta sessió de treball es va presentar l’anuari d’indicadors ciutadans Pefil de 

ciutat 2012, i els seus capítols de dades (demografia, mercat de treball, habitatge, activitat econòmica, 

teixit empresarial, cohesió social, sostenibilitat) de catorze ciutat mitjanes de Catalunya. Aquest document, 

molt interessant i valuós pels agents socials i institucional de la ciutat, va ser objecte de diferents 

discussions, sobretot pel que fa a la disponibilitat de sòl edificable a la ciutat, el volum d’empreses i 

l’ocupació que genera i, finalment, l’evolució de la demografia de la ciutat i la seva relació amb la xarxa 

educativa. 

 
6.  

El Consell de Ciutat presentarà un balanç del seu treball en el Ple de l’Estat de la 
Ciutat  El 18 desembre s’ha reunit de nou el Consell de Ciutat, en una trobada en la 
qual es va aprovar presentar el balanç del seu primer any de feina al Ple de l’Estat de 
la Ciutat, que es farà a principis de l’any vinent. 

La trobada del Consell de Ciutat va tenir lloc el passat 18 de desembre a la Casa de la Vila. La 

vicepresidenta del Consell de Ciutat, Laura Arnau, va presentar el balanç de treball del primer any de 

funcionament d’aquest òrgan participatiu i es va aprovar, amb el vist-i-plau dels grups municipals presents 

a la trobada, el PSC, CiU i Ara Mollet-ERC. El Consell de Ciutat va acordar que sigui la vicepresidenta qui 

faci la presentació d’aquest balanç al consistori en el Ple de l’Estat de la Ciutat que se celebrarà a inicis 

de l’any vinent. 

 

L’alcalde i president del Consell de Ciutat va explicar als membres assistents els criteris i el procés 

d’elaboració del pressupost municipal per al 2013. En aquest punt, va expressar les incerteses pel que fa 

a les transferències de diners procedents de la Generalitat i l’estat espanyol. Alguns membres del Consell 

van expressar la seva preocupació i el temor que les retallades puguin afectar les competències 

municipals en matèries com la xarxa de serveis a les persones amb discapacitat, les escoles bressol o 

l’escola municipal de música. 

D’altra banda, el regidor de Participació, Josep Ramon Bertolín, va presentar al Consell de Ciutat les 

conclusions del Document de millora i revisió dels actuals consells sectorials de participació, un document 

que es presentarà en el proper Ple ordinari del mes de gener. 

Finalment, el senyor Juanjo Baños, que forma part del Consell de Ciutat com a representant del Consell 

Escolar Municipal, va proposar com a tema de debat la defensa del model d’immersió lingüística a l’escola 

catalana. El Consell de Ciutat va donar suport a la moció que també va provar el dilluns passat el Ple de 

l’Ajuntament, en la qual mostra el rebuig a la reforma de la Llei d’educació, referma el compromís de 



recolzar el sistema d’immersió lingüística en català i es dóna suport a les mobilitzacions promogudes per 

la plataforma somescola.cat i pel conjunt del teixit educatiu, social, polític i cultural d’arreu del país. 

 



Actes dels consells 



 
 
ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL DE CIUTAT DE MOLLET DEL VALLÈS 
Sessió ordinària 
5 de març de 2012 
20.05 h 
Sala Gran del Centre Cultural La Marineta 
 
Assistents 
Sr. Álvaro Blanco Acedo, Sr. Carlos Cañas Ventura, Sr. Daniel Aranda i Salvachua, Sr. 
Feliu Tura i Camafreita, Sr. Francesc Puig Sitjà, Sr. Francisco José Romera Toro, Sr. 
Joan Codina Torrents, Sr. Joan Manel Sánchez Ventura, Sr. Joan Ollé Sedó, Sr. Jordi 
Rebull i Isern, Sr. Josep Ramon Bertolín Edo, Sr. Josep Sandoval Gil, Sr. Juan José 
Baños González, Sr. Lluis Farré Rajau, Sr. Manuel Beteta Palenzuela, Sr. Mario 
Miñano Zamora, Sr. Oriol López Mayolas, Sr. Robert Kléver Mera Intriago, Sr. Valentí 
Careta i Gubern, Sr. Vicenç Pascual Agudo, Sr. Victor Mas Ràfols, Sra. Emília Macías 
Rosado, Sra. Gemma Carreras Andrés, Sra. Isabel Ruíz Llamas, Sra. Isabel Santiago 
Linares, Sra. Laura Arnau Sabates, Sra. Lola Heredia Raffaeli, Sra. María Belén 
Méndez Peramo, Sra. Marina Escribano Maspons, Sra. Palmira Grau Servós i Sra. 
Rosario García Espejo 
 
Absents 
Sra. Núria Matencio Boixeda, Sr. Joan Daví i Mayol, Sr. Albert Adami Rabasa, Sra. 
Maria Teresa Securún Fuster, Sr. Pere Joan Alsina Cuscó, Sr. Antonio González 
González, Sr. Joan Moretó Reventós, Sr. Francesc Sagalés Sala i Sr. Andreu Llargués 
Claverol 
 
Ordre del dia 
1. Elecció de la vicepresidència del Consell de Ciutat. 
2. Valoració de l’any 2011 de les comissions d’impuls del Pla Estratègic de Ciutat 
Mollet 2025.  
3. Presentació del Pressupost municipal per a 2012. 
4. Precs i preguntes 
- - - - - - 
L’alcalde, com a president del Consell de Ciutat, dóna la benvinguda al conjunt de 
membres a la primera sessió de treball del Consell, després de la primera sessió de 
presentació a la Sala de Plens de l’Ajuntament el passat 24 de febrer de 2012.  
Seguidament proposa una variació de l’ordre del dia de la sessió de treball, passant el 
punt 3. de l’ordre del dia com a primer punt. El plenari del Consell de ciutat ho acepta. 
- - - - - - 
Punt 1. (3.)- Presentació del Pressupost municipal per a 2012. 
L’alcalde i president del Consell de Ciutat presenta el pressupost 2012. Explica que el 
proper pressupost 2013 es presentarà prèviament a la seva aprovació al Consell de 
Ciutat. Pel que fa al pressupost d’enguany és un pressupost de cohesión de futur en 
un context de més necessitats socials, menys ingressos per alguns impostos i taxes 
municipals, menys ingressos procedents d’altres administracions, deute d’altres 
administracions amb l’Ajuntament, increment de les despeses financeres per fer front a 
pagaments i una taxa d’atur elevada. Amb aquesta situació el pressupost consolidat, 
Ajuntament amb organismes autònoms i empreses municipals és de 55,5 milions 
d’euros, un 20,6% menys que 2011, i un pressupost de l’ajuntament de 50,3 milions 
d’euros, un 16,8% menys que 2011. Aquest pressupost 2012 és fruit dels criteris 
d’austeritat i contenció absoluta de les despeses ordinàries amb una reducció del 20%, 



del manteniment dels recursos destinats a Serveis Socials amb un increment del 15% i 
del foment de l’ocupació i l’activitat econòmica amb un increment del 25%. Acaba 
l’exposició explicant que en l’ocupació i la inserció laboral, que a l’any 2011 es van 
inserir 573 persones i constituïdes 88 empreses amb assessorament municipal, hi ha 
previst un pressupost de 3,5 milions d’euros, dels quals 2,85 milions d’euros són 
aportació municipal. Amb aquest pressupost 2012 hi ha previstes actuacions de 
millores de carrers i espais públics, inversions per l’acondicionament d’escoles, 
instal·lacions esportives i d’altres equipaments municipals, inversions en millora 
d’eficiència energètica i a les TIC’s,  i millores a les masies de Can Flequer i Can 
Pantiquet. 
S’obre el debat. 
-. El Sr. Sandoval pregunta si aquest pressupost incrementarà el deute i com està la 
taxa d’atur. 
El Sr. Monràs, alcalde i president del consell, respon dient que sí, incrementarà el 
deute i que la taxa d’aturl és del 21%. Sobre el deute, creu que cal fer esforços en 
serveis socials i en la promoció de l’economia per reactivar la contractació i la creació 
de teixit econòmic a la ciutat. 
 
-. El Sr. Blanco s’interessa pels pagaments pendents de les beques escolars a famílies 
de la ciutat.  
El Sr. Monràs, alcalde i president del consell, l’informa que durant aquest mes es 
començaran a fer efectives les beques escolars. 
 
Punt 2. (1.)- Elecció de la vicepresidència del Consell de Ciutat. 
D’acord amb el Reglament del Consell de Ciutat es fa l’elecció de la vicepresidenta del 
Consell de Ciutat. El Sr. Monràs, alcalde i president del consell, presenta la única 
candidata a la vicepresidència del Consell de Ciutat, la Laura Arnau, professora 
d’educació aplicada de la Facultat de Ciències de l’Educació de la Universitat 
Autònoma de Barcelona.  
Sotmesa a votació, els membres del Consell de Ciutat aproven per unanimitat aquesta 
proposta. 
---------- 
Punt 3. (2.) Valoració de l’any 2011 de les comissions d’impuls del Pla Estratègic 
de Ciutat Mollet 2025.  
-El Sr. González, director del Pla Estratègic de Ciutat Mollet 2025 i secretari del 
Consell de Ciutat, presenta breument la implementació que està fent-se del Pla 
Estratègic Mollet 2025, aprovat al maig de 2009, a la ciutat i la metodologia per a què 
aquesta avaluació del desplegament del pla i de les seves quatre línies estratègiques 
les faci la ciutadania a través dels experts i agents socials i econòmics de Mollet del 
Vallès. La metodologia de seguiment i impuls del pla estratègic recau sobre les quatre 
comissions d’impuls, una per cadascuna de les línies estratègiques, que estan 
integrades per experts i agents socials, institucionals i econòmics. Dues comissions 
d’impuls ja han fet la sessió de treball del balanç del desplegament del pla estratègic 
durant l’any 2011, són les comissions d’Impulsar més activitat econòmica i saludable i 
la de Ciutat cívica i educadora. Cada comissió, al final de les sessions de treball, va 
anomenar un portaveu per presentar al Consell de Ciutat les seves conclusions i 
valoracions. Seguidament intervenen els dos portaveus, Francesc Garcia, comissió 
d’impuls Més activitat econòmica i saludable; i Laura Arnau, comissió d’impuls Ciutat 
cívica i educadora. 
-El portaveu de la comissió d’impuls econòmica valora, en termes generals, el treball 
de la ciutat des d’un punt de vista econòmic, com a raonable tot i la crisi i fa esment a 
les oportunitats comercials que s’han obert a la  ciutat i al projecte qualitatiu que 
suposa la xarxa sanitària creada al voltant del nou Hospital de Mollet. També, explica 
que la comissió valora la necessitat de fer costat a les empreses i serveis de la ciutat 
per garantir el seu manteniment i la dels seus llocs de treball. 



 
S’obre un torn de preguntes i intervencions. 
-Sr. Miñano diu que calen més franquícies a la ciutat per impulsar els eixos comercials. 
-Sr. Sandoval reflexiona sobre la dicotomia Industrial o Serveis, que té la ciutat i que 
durant els darrers anys s’ha donat més força a la projecció comercial, i que caldria 
recuperar més pes industrial. 
-Sr. Codina explica la necessitat de cercar equilibris entre la indústria i el comerç, atès 
que necessitem treballar a la indústria per rebre un salari i fer despesa a les botigues 
de la ciutat on treballen moltes persones. 
-Sra. Ruiz recorda el passat industrial de Mollet del Vallès, molt més potent, i que cal 
apostar per les petites empreses i també pel comerç de proximitat. 
-Sra. Macias afegeix la necessitat de fer una ciutat atractiva a través de la relació del 
comerç-restauració-lleure-cultura, com una oferta d’èxit per ser un espai de referència. 
- Sr. Monràs conclou que la competència comercial la tenim amb la Gran Barcelona i 
que cal la botiga de proximitat a la ciutat perquè li dóna vida. També explica elements 
de preu de locals privats que dificulten la implantació de noves botigues de referència i 
també les dificultats administratives que la Generalitat de Catalunya posa als polígons 
per incorporar una diversitat d’activitat econòmica a aquests nous espais productius. 
Acaba fent referència als canvis legislatius en referència al Impost d’Activitat 
Econòmica i en la tramitació d’obertura de nous establiments comercials, avui dia molt 
més facilitadors per als emprenedors i emprenedores. 
 
-La portaveu de la comissió d’impuls social, valora la feina feta per la ciutat per assolir 
els objectius estratègics durant 2011 com a raonable, atès l’esforç per promocionar la 
ciutat i la cohesió social de la ciutat en mig d’un context de crisi molt profunda. A la 
vegada que la comissió creu necessari incorporar a la línia estratègica un objectiu nou 
que faci referència els serveis socials que es presten a la ciutat. També que cal 
avançar més en la coordinació dels esforços formatius i educatius entre les agents de 
la ciutat. Acaba reconeixent l’esforç que ha fet la ciutat per reforçar la seva identitat i 
que el moviment associatiu ha de coordinar-se millor en l’oferta d’activitats a la ciutat i 
en la recerca de fonts d’autofinançament que facilitin millors activitats. 
 
S’obre un torn de preguntes i intervencions. 
-Sra. Garcia comenta que la ciutat és molt diversa culturalment i les entitats de la ciutat 
fan de bons ambaixadors arreu on participen. 
-Sr. Sandoval recorda que el Congrés de la Gent Gran va fer arribar les seves 
aportacions al conjunt de partits  i que el col·lectiu de la Gent Gran és molt actiu en la 
promoció i activació cultural de la ciutat. 
-Sra. Heredia apunta que les entitats de dones fan constantment actes i cursos que 
cerquen línies de promoció de les seves activitats a través de les noves tecnologies, 
però que hi ha una part important de la població que encara no hi accedeix i les 
trucades i cartes són del tot necessàries per comunicar-se. 
-Sra. Ruiz posa l’accent en el fracàs escolar, com un aspecte molt preocupant, i la 
manca d’esforços en promocionar i ajudar a les xarxes de suport de nens que no 
funcionen a les escoles i a les seves famílies. Sobre la gent gran, afegeix, que la crisi 
està afectant molt a les famílies i amb especial intensitat a les seves persones més 
grans. 
-Sr. Baños aporta, en relació al fracàs escolar, la necessitat que la ciutat pugui 
incrementar la formació professional no reglada amb camps amb menys inversió 
teòrica, com l’hoteleria i d’altres amb tracte amb les persones. 
 
Punt 4. (4.) Precs i preguntes.  
-Sr. Rebull demana una visió més internacional del món, atès que la crisi l’estan patint 
moltes persones i fa molt anys. També, veu positiva la atomització d’activitats a la 
ciutat per a què cada entitat trobi els seus espais. 



-Sr. Aranda demana que per al millor funcionament del Consell de Ciutat que sigui 
possible que els membres del Consell puguis contactar entre d’ells de forma directa. 
-Sra. Heredia demana que de cada a futurs consells de ciutat hi hagi una distribució 
més paritària dels seus membres. 
 
Finalment, l’alcalde i president del Consell de Ciutat tanca la sessió de treball 
informant que la propera trobada del Consell de Ciutat es farà abans de l’estiu atès 
l’extens debat i la gran quantitat de temes que s’han tocat durant aquest consell i que 
són del interès dels seus membres. S’aixeca la sessió a les 21:45h, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
 
Vist i plau                                                                                               el secretari 
L’alcalde 
 

 



ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL DE CIUTAT DE MOLLET DEL VALLÈS 
Sessió ordinària 
17 de maig de 2012 
20.10 h 
Auditori del Centre de Serveis de El Lledoner. 
 
Assistents 
Sr. Álvaro Blanco Acedo, Sr. Carlos Cañas Ventura, , Sr. Feliu Tura i Camafreita, , Sr. 
Francisco José Romera Toro, , Sr. Joan Manel Sánchez Ventura, Sr. Joan Ollé Sedó, 
Sr. Jordi Rebull i Isern, Sr. Josep Ramon Bertolín Edo, Sr. Josep Sandoval Gil, , Sr. 
Lluis Farré Rajau, Sr. Manuel Beteta Palenzuela, Sr. Mario Miñano Zamora, , Sr. 
Robert Kléver Mera Intriago, Sra. Núria Matencio Boixeda, Sr. Valentí Careta i Gubern, 
Sra. Emília Macías Rosado, Sra. Gemma Carreras Andrés, , Sra. Isabel Santiago 
Linares, Sra. Laura Arnau Sabates, Sra. Maria Teresa Securún Fuster, Sr. Pere Joan 
Alsina Cuscó, Sr. Antonio González González, Sr. Joan Moretó Reventós, Sra. Marina 
Escribano Maspons, Sra. Palmira Grau Servós, Sra. Rosario García Espejo i Sr. 
Andreu Llargués Claverol i Antonio Felices. 
 
Absents 
Sr. Daniel Aranda i Salvachua, Sr. Francesc Puig Sitjà, Sra. María Belén Méndez 
Peramo, Sra. Lola Heredia Raffaeli Sr. Juan José Baños González,, Sra. Isabel Ruíz 
Llamas, Sr. Victor Mas Ràfols, Sr. Vicenç Pascual Agudo, Sr. Oriol López Mayolas, Sr. 
Joan Codina Torrents, , Sr. Joan Daví i Mayol, Sr. Albert Adami Rabasa i Sr. Francesc 
Sagalés Sala.  
 
 
Ordre del dia 
1. Acta de la sessió anterior 
2. Comissions d’impuls del Pla Estratègic de Ciutat Mollet 2025. 
3. Pla d’actuació municipal. 
4. Altres 
5.   Precs i preguntes 
 
D’acord amb el Reglament del Consell de Ciutat exerceix la presidència de la reunió la 
Sra. Laura Arnau, com a vicepresidenta electa del Consell de Ciutat per absència del 
president. 
- - - - - 
Punt 1. Acta de la sessió anterior 

S’accepta l’acta de la sessió anterior sense cap intervenció. 
Punt 2 Comissions d’impuls del Pla Estratègic de Ciutat Mollet 2025 
La Sra. Laura Arnau introdueix breument la metodologia de seguiment i impuls del pla 
estratègic recau sobre les quatre comissions d’impuls, una per cadascuna de les línies 
estratègiques, que estan integrades per experts i agents socials, institucionals i 
econòmics. Recorda que les comissions d’economia i civisme-educació ja van 
presentar les seves conclusions i ara resten les presentacions dels portaveus de les 
comissions d’impuls de territori i d’urbanisme. Seguidament intervenen els dos 
portaveus, Sr. Pere Joan Alsina, comissió d’impuls Renovar i qualificar els espais 
urbans; i Sr. Josep Torrecillas, comissió d’impuls Cooperar i desenvolupar 
territorialment. 
 
-El portaveu de la comissió d’impuls d’urbanisme valora, en termes generals, el treball 
de la ciutat des d’un punt de vista de renovació i qualificació dels espais urbans, entre  
raonable i poc atesa la crisi econòmica que ha paralitzat bona part dels projectes, com 
infraestructures, espais de referència i noves edificacions que donin més dinamisme a 
la ciutat.. La part que més ha avançat ha estat la millora en la mobilitat de les persones 



amb l’entorn territorial i les possibilitats que ja aporta que la meitat del nostre territori 
sigui l’espai rural de Gallecs.  Finalment, es va valorar un nou objectiu per la 
sostenibilitat i eficàcia energètica de Mollet, on la comissió d’impuls considera 
necessari avançar més en equilibrar la producció i el consum d’energia.  
S’obre un torn de preguntes i intervencions. 
-Sr. Farré diu que cal estar més atents al tancament de comerços i donar més suport 
als emprenedors de la ciutat.  
-Sr. Rebull reflexiona sobre com una ciutat que està bé urbanísticament i amb 
aparcaments i oferta comercial, però que no acaba de ser més atractiva per als 
ciutadans del nostre entorn.  
-Sr. Llargués explica el fet de la competència deslleial dels comerços de poca qualitat i 
que tenim una ciutat agradable amb bons parcs, un centre endreçat i de vianants i que 
cal fer una equilibri entre el comerç de qualitat i el comerç més barat, perquè Mollet és 
divers. En tot cas pensa que caldria fer el possible per oferir més diversitat als eixos 
comercials. Finalment, demanar que pensem que en temps de crisi la gent ha 
d’apostar per comerç a peu i no els desplaçaments que és despesa d’energia i 
contaminació.  
-Sr. Sandoval afirma que les lleis comercials han de ser per a tots iguals i que 
l’Ajuntament ha d’impulsar més idees per atraure ocupacions per generar treball i 
riquesa.  través de la relació del comerç-restauració-lleure-cultura, com una oferta 
d’èxit per ser un espai de referència. 
 
-El portaveu de la comissió d’impuls de territori, valora la feina feta per la ciutat per 
assolir els objectius estratègics durant 2011 com a raonable, atès l’esforç per oferiri 
una oferta de serveis atractiva al territori i de projecció del Baix Vallès amb projectes 
supramunicipals amplis a l’entorn de la B30 i la C17; amb menys abans en el 
necessari treball mancomunat de projectes, i amb una bona desenvolupament de 
comunicacions i telecomunicacions a l’entorn intercomarcal a l’espai frontissa del dos 
Vallès. A més, s’informa dels descens del 96% dels fons al foment de l’ocupació des 
dels Governs estatals i autonòmics, fets que repercutiran molt en les àrees d’ocupació  
i de promoció econòmica de la ciutat. 
 
S’obre un torn de preguntes i intervencions. 
-Sr. Blanco comenta la necessitat de fer un esforç per mancomunar més serveis per 
reduir costos. Com per exemple piscines o instal·lacions esportives. 
-Sr. Felices  recorda que estan mancomunats els serveis de taxis i el salt qualitatiu que 
suposa el Consorci Hospitalari de Mollet. A més de les apostes de llarg i mig termini a 
l’eix de la B30 i d’altres a l’entorn de la C17.  
 
Punt 3. Pla d’actuació municipal. 
La Sra. Laura Arnau passa la paraula al Sr. Josep R. Bertolin, regidor de participació 
ciutadana, per a que presenti aquest procés participatiu. El Sr. Bertolin recorda que el 
Pla Estratègic va ser aprovat per molta ciutadania en un procés obert i extens i que de 
la mateixa forma es demana a la ciutadania que aporti propostes i valori la importància 
dels objectius que hi ha a cadascuna de les quatre línies estratègiques. Atès que el Pla 
Estratègic orienta el treball i el progrés de la ciutat, cal valorar-ho constantment i 
aportar idees i valorar la necessitat d’avançar més en un objectiu o un altre, en funció 
de la realitat i circumstàncies de la ciutat i de la societat. El Sr. Bertolin presenta 
aquest procés on es demanarà a la ciutadania que aporti propostes i valori quins 
objectius de cada línia estratègica cal avançar més. Aquestes aportacions seran 
material de treball per a què el Govern de la ciutat tingui més fonts i més aportacions 
per elaborar les actuacions municipals que permetran a la ciutat i a la seva ciutadania 
avançar. – 



-Intervenen el Sr. Blanco, Sr. Daví i Sra. Escribano per preguntar sobre aquest procés 
de valoració dels objectius i d’aportació de propostes dins del marc del Pla Estratègic 
passa a les accions municipals de la ciutat.  
-El Sr. Bertolin reitera que dins del caràcter consultiu i d’assessorament del Consell de 
Ciutat, les aportacions que faci la ciutadania dins d’aquest procés, serà una font més 
en l’elaboració de les actuacions municipals que ha de fer el Govern de la ciutat.  
 
Finalment, la presidenta en funcions acaba el punt recollint les aportacions i recordant 
que els membres dels consell de ciutat, novament, rebran un correu electrònic per fer 
les aportacions  fins al 22 de maig. 
 
Punt 4. Altres  
La presidenta en funcions del Consell, Sra. Laura Arnau, presenta una proposta de 
creació de dos grups de treball amb la voluntat, primer de desenvolupar les funcions 
d’assessorament i de consell a través del treball de temes més acotats entre membres 
d’aquest consell de ciutat, i segon per donar resposta a les propostes i peticions de 
diferents membres dels consell, entitats i ciutadania. El primer grup de treball tindria 
l’encàrrec de fomentar el coneixement de la xarxa i teixit associatiu i generar més 
projectes conjunts i enriquidors des de diferents àmbits a la ciutat. El segon grup de 
treball miraria de revisar la situació i funcionament dels consell municipals sectorials de 
la ciutat. 
- Sr. Rebull  explica que els consells municipals tenen el seu funcionament, i recorda 
que el Consell municipal de cooperació i solidaritat quan pren un acord es compleix.. 
-Sr. Llargués demana que es faci una aposta més d’unió entre els petits comerços i els 
eixos comercials per ser més forts davant les gran superfícies, i que s’avanci en 
l’aliança entre el món cultural amb el món del comerç, com un espai d’oportunitats 
important. –-Sr. Careta comunica que la activitat de la Flama del Canigó és producte 
d’una col·laboració de quatre o cinc entitats i que estan molt satisfets del seu 
funcionament.  
-Sra. Escribano  comenta que és cert que alguns consells municipals no acaben de 
funcionar i que cal que siguin més útils. A més, informa que en unes setmanes es farà 
un gran acte per la convivència a la ciutat al parc de Can Mula impulsat per un conjunt 
d’entitats de la ciutat., per tant es bo enfortir la xarxa i la coneixença d’entitats de la 
ciutat.  
-Sr. Morató comparteix la reflexió sobre la necessitat de planficar amb recursos i amb 
orientació sobre els que volem i el que no volem. Creu que ara hi ha pocs recursos, 
que limiten la planificació i que cal aprofitar més l’esperit emprenedor i no tapar-ho 
amb estructures i ser prou flexibles per no posar traves i permetre impulsar i ajudar 
propostes, tot i que no estiguin recollides en planificacions prèvies. , alAranda demana 
que per al millor funcionament del Consell de Ciutat que sigui possible que els 
membres del Consell puguis contactar entre d’ells de forma directa. 
-Sra. Macias demana ser més operatius i pràctics i que els grups de treball avancin 
clarament.  
-Sr. Bertolin reitera la voluntat d’obrir i abordar aquests dos grups de treball, i que el 
seu treball i conclusions ajudin a prendre decisions, atès que aquesta és la seva 
valuosa funció del Consell de Ciutat. A més, aquests dos grups de treball recullen les 
peticions, comentaris i aportacions que se’n fan constantment als diferents consells 
sectorials i a les dues sessions del Consell Ciutat, que en el cas de la revisió dels 
consells municipals passa per la seva agrupació en àmbits més amplis i dinàmics. 
-Sr. Blanco valora positiu aquests dos grups de treball i na necessitat d’incorporar nous 
elements a la participació ciutadana de la ciutat. 
-El Sr. Felices intervé per informar que la Taula estratègica de Formació-Ocupació es 
va reunir i els seus membres, -sindicats, IES, industrials, autònoms, institucions, 
instituts tecnològics- debaten i posen en comú qüestions d’interès dels àmbits 
d’ocupació i formació que s’aborden des d’interessos i punt de vista diferents.  



 
Finalment, acaba el punt la Sra. Laura Arnau dient que s’enviarà per correu electrònic 
un recordatori d’aquest dos grups de treball i que durant la propera setmana fins el 27 
de maig, els membres dels consell de ciutat es podran apuntar a ells. 
 
Punt 5. Precs i preguntes 
 
-Sr. Sánchez posa en coneixement el tancament del Centre els Til·lers, notícia que va 
ser coneguda ahir al vespre, i demana que l’Ajuntament actuï en la seva defensa com 
ho ha fet en la defensa del Partit Judicial de Mollet, també amb perill de trasllat. 
-Sr. Felices contesta que és una notícia de fa menys de 24h i que valora fer les 
actuacions necessàries, tot i que la competència del Centre de menors és de la 
Generalitat de Catalunya. 
-Sr. Llargués demana més informació sobre les retallades dels fons de formació que 
fan des del Govern central. 
-Sr. Torrecillas respon informant que la Federació de Municipis de Catalunya prepara 
una moció contra les retallades de les partides en plans d’ocupació i formació, 
bàsiques per a què els ajuntament facin front a la situació d’atur de molta població i 
molt especialment els joves sense qualificació tècnica i professional. 
-Sr. Blanco recorda el compromís de l’alcalde de presentar els pressupost 2013 en 
avançat al consell de ciutat abans de passar-lo a aprovació al ple. 
 
Finalment, la presidenta en funcions, Sr. Laura Arnau tanca la sessió de treball 
informant que la propera trobada del Consell de Ciutat, ja comptarà amb els primers 
treballs dels dos grups de treball constituïts avui i que són del interès dels seus 
membres. S’aixeca la sessió a les 21:35h, de la qual, com a secretari, estenc aquesta 
acta. 
 
Vist i plau                                                                                               el secretari 
Presidenta en funcions. 
 



ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL DE CIUTAT DE MOLLET DEL VALLÈS 
Sessió ordinària 15 d’octubre de 2012  20.10 h 
Auditori del Centre Cultural La Marineta 
 
Assistents: Sra. Laura Arnau Sabates, Sr. Juan José Baños González, Sr. Francesc 
Puig Sitjà, Sra. María Belén Méndez Peramo, Sr. Francisco José Romera Toro, Sr. 
Joan Ollé Sedó, Sr. Jordi Rebull i Isern, Sr. Josep Sandoval Gil, Sr. Lluis Farré Rajau, 
Sr. Mario Miñano Zamora, Sra. Isabel Santiago Linares, Sra. Maria Teresa Securún 
Fuster, Sr. Pere Joan Alsina Cuscó, Sra. Rosario García Espejo, Sr. Oriol López 
Mayolas, Sr. Joan Daví i Mayol, Sr. Albert Adami Rabasa, Josep GArzon, convidat 
com a regidor d’Economia, i  Raúl D. González, com a secretari. 
 
Absents: Sr. Andreu Llargués Claverol Sr. Antonio González González, Sr. Joan 
Moretó Reventós, Sra. Marina Escribano Maspons, Sra. Palmira Grau Servós, Sr. 
Valentí Careta i Gubern, Sra. Emília Macías Rosado, Sra. Gemma Carreras Andrés, 
Sr. Robert Kléver Mera Intriago, Sra. Núria Matencio Boixeda,Sr. Manuel Beteta 
Palenzuela, Sr. Josep Ramon Bertolín Edo. Sr. Josep Monràs Galindo, Sr. Álvaro 
Blanco Acedo, Sr. Carlos Cañas Ventura, Sr. Feliu Tura i Camafreita,   Sr. Joan Manel 
Sánchez Ventura, Sr. Daniel Aranda i Salvachua, Sra. Lola Heredia Raffaeli, ,, Sra. 
Isabel Ruíz Llamas, Sr. Victor Mas Ràfols, Sr. Vicenç Pascual Agudo, Sr. Joan Codina 
Torrents,  i Sr. Francesc Sagalés Sala.  
 
Ordre del dia 

5. Acta de la sessió anterior 
6. Criteris i procés d’elaboració del PAM (Pla d’Actuació de Mandat) i 

ordenances fiscals.  
7. Presentació de l’anuari d’indicadors ciutadans * 
8. Altres 

Precs i preguntes 
D’acord amb el Reglament del Consell de Ciutat exerceix la presidència de la reunió la 
Sra. Laura Arnau, com a vicepresidenta electa del Consell de Ciutat per absència del 
president. 
- - - - - 
Punt 1. Acta de la sessió anterior 

S’accepta l’acta de la sessió anterior sense cap intervenció. 
Punt 2 Criteris i procés d’elaboració del PAM (Pla d’Actuació de Mandat) i ordenances 
fiscals.  
La Sra. Laura Arnau passa la paraula al regidor d’economia, Josep Garzon, que 
presenta els criteris i procés d’elaboració del Pla d’Actuació de Mandat i de les 
ordenances fiscals. El Pla d’Actuació de Mandat té la seva base en el Pla Estratègic de 
Ciutat Mollet 2025 i oferirà diferents canals per a què la ciutadania hi pugui fer 
aportacions: un procés ciutadà a través del web municipal, les aportacions de les 
persones de les comissions d’impuls del pla estratègic i les trobades de l’alcalde amb 
la ciutadania als barris duran els mesos d’octubre i novembre. Sobre les ordenances 
fiscals i preus públics, hi ha la proposta de congelar part de la factura fiscal que 
paguen els ciutadans, IBI i IVM, i aplicar l’IPC, ara és d’un 3,5% a Espanya i un 3,9% a 
Catalunya, a les taxes d’escombreries i a la taxa d’aigua. Recordar que la taxa d’aigua 
està a l’espera dels recursos que diferents ajuntaments han presentat contra la pujada 
del 70% del preu del aigua que la Generalitat a través de l’ACA ha aplicat als 
ajuntaments. També hi ha la proposta d’incremetar l’IAE per sota de l’IPC i segur que 
més persones es beneficiaran de les bonificacions per les seves condicions 
econòmiques; i les taxes i preus públics es volen seguir aplicant en funció de la renda 
de les unitats familiars. 
 



Després de l’explicació del regidor d’economia intervenen el Sr. Francisco José 
Romera per confirmar la data d’aplicació de les noves; el Sr. Josep Sandoval explica 
que cal ser més curós amb els diners públics que sembla que hi ha menys ingressos i 
més ajudes socials, i pot generar més deute; i també demana saber com es pot 
resoldre el problema d’aparcar a urgències de l’Hospital i no tenir que pagar una gran 
quantitat als aparcaments. El regidor Josep Garzon els hi constesta que s’aplicarà a 
partir del primer de gener, i que per equilibrar el pressupost s’estan eliminant 
despeses, com la reducció del pressupost de la Festa Major.; sobre Urgències hi ha 
uns espais per deixar el cotxe un moment, fins que fa arribar a la persona a Urgències 
i després ha de retirar el vehicle i estacionar-lo correctament. 
 
Punt 3. Presentació de l’anuari d’indicadors ciutadans * 
La Sra. Laura Arnau va presentar l’anuari d’indicadors ciutadans, Perfil de ciutat 2012, 
i els seus set capítols de dades: demografia, mercat de treball, habitatge, activitat 
econòmica, teixit empresarial, cohesió social, sostenibilitat; de catorze ciutat mitjanes 
de Catalunya. Aquest document, molt interessant i valuós pels agents socials i 
institucional de la ciutat, va ser objecte de diferents intervencions.  
El Sr. Albert Adami hi parla les dades que fan referència a la disponibilitat de sòl 
edificable a la ciutat i, també, sobre l’alt volum d’empreses i el baix nivell d’ocupació. El 
Sr. Juanjo Baños aporta comentaris sobre l’evolució de la demografia de la ciutat i la 
seva relació amb la xarxa educativa pels descens de naixements. El Sr. Jordi Rebull fa 
un comentari sobre quina és la fòrmula per saber els nivells de facturació de les grans 
empreses de la ciutat. La Isabel Santiago explica que ha revisat l’extens document al 
web i que cal mirar-ho amb calma per analitzar els indicadors sobre la cohesió social. 
Finalment, s’acorda que el conjunt del consell revisarà el document al web: 
www.perfildeciutat.net  i en podrem treure nous comentaris i discussions per al proper 
consell de ciutat. 
 
Punt 4, Altres 
La presidenta en funcions va informar els membres del consell que el 22-25 octubre i 5 
i 7 novembre l’alcalde continuarà  les trobades obertes amb veïns a la ciutat; i que els 
dos grups de treball del Consell de Ciutat, estan avançant en les propostes per a la 
dinamització del teixit associatiu i la millora dels consells sectorials a través d’unes 
enquestes. 
Finalment, s’obre un torn de precs i preguntes. Intervenen la Sra. Isabel Santiago que 
demana conèixer les dates de les activitats més destacades de al ciutat i el Sr. Josep 
Sandoval demanant que el consell de la gent gran pugui participar de la Festa Major i 
no només els Morats i Torrats que la monopolitzen. 
 
 
Vist i plau                                                                                               el secretari 
Presidenta en funcions. 



 
 
ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL DE CIUTAT DE MOLLET DEL VALLÈS 
Sessió ordinària 18 desembre de 2012  20.05 h 
Sala de formació, 5a planta edifici administratiu de l’Ajunntament de Mollet del Vallès 
 
Assistents: Sr. Josep Monràs Galindo, Sra. Laura Arnau Sabates, Sr. Josep Ramon Bertolín 
Edo, Sr. Juan José Baños González, Sr. Joan Ollé Sedó, Sr. Joan Moretó Reventós, Sra. 
Palmira Grau Servós, Sr. Joan Codina Torrents, Sr. Mario Miñano Zamora, Sra. Emília 
Macías Rosado, Sra. Maria Teresa Securún Fuster, Sr. Feliu Tura i Camafreita, Sr. Pere Joan 
Alsina Cuscó, Sr. Oriol López Mayolas, Sr. Álvaro Blanco Acedo, Sr. Joan Daví i Mayol, Sr. 
Francesc Sagalés Sala,  Sr. Albert Adami Rabasa, Sra. Anna Gómez,-convidada com gerenta 
general de l’Ajuntament, i el Sr. Abel Garcia -convidat com a tècnic municipal per dinamitzar 
un grup al punt 4-, i  Raúl D. González, com a secretari. 
 
Absents: Sra. Isabel Santiago Linares Sra. María Belén Méndez Peramo, Sr. Jordi Rebull i 
Isern, Sr. Josep Sandoval Gil, Sr. Lluis Farré Rajau Sr. Francisco José Romera Sra. Rosario 
García Espejo Sr. Francesc Puig, Sr. Andreu Llargués Claverol, Sr. Antonio González 
González, Sra. Marina Escribano Maspons, , Sr. Valentí Careta i Gubern, , Sra. Gemma 
Carreras Andrés, Sr. Robert Kléver Mera Intriago, Sra. Núria Matencio Boixeda, Sr. Manuel 
Beteta Palenzuela, Sr. Carlos Cañas Ventura, Sr. Joan Manel Sánchez Ventura, Sr. Daniel 
Aranda i Salvachua, Sra. Lola Heredia Raffaeli, ,, Sra. Isabel Ruíz Llamas, Sr. Victor Mas 
Ràfols i Sr. Vicenç Pascual Agudo,  .  
 
La reunió tindrà inici en primera convocatòria a les 19.45 hores i a les 20.00 hores en segona 
convocatòria, i té prevista una durada aproximada d’una hora i mitja.  
 
Ordre del dia: 

1. Acta de la sessió anterior 
2. Criteris i procés d’elaboració del Pressupost municipal 2013 
3. Balanç del treball del Consell de Ciutat durant l’any 2012 
4. Valoració i anàlisi de les propostes del grup de treball Revisió i actualització dels 

consells municipals de participació. 
5. Precs i preguntes. 

 
Precs i preguntes 
D’acord amb el Reglament del Consell de Ciutat exerceix la presidència de la reunió l’alcalde 
de la ciutat, Josep Monràs Galindo.   
Sra. Laura Arnau, com a vicepresidenta electa del Consell de Ciutat per absència del 
president. 

- - - - - 
Punt 1. Acta de la sessió anterior 
S’accepta l’acta de la sessió anterior sense cap intervenció. 
Punt 2 Criteris i procés d’elaboració del Pressupost municipal 2013 
L’alcalde i president del Consell de Ciutat explica que el pressupost 2013 es presentarà al 
mes de gener amb un conjunt d’incerteses i amb tota la prudència que reclama l’actual 
situació econòmica i social de la ciutat. Hi ha una gran descens d’aportacions de les 
administracions autonòmiques i estatals i un descens en les aportacions de la ciutadania 
molletana atès la situació de crisi general i profunda. A més, la prudència de les noves taxes i 
preus públics  amb un increment per sota de l’IPC i la congelació de la càrrega tributària més 
important, IBI o contribució, fa que elements com la congelació i no pagues dels sous públics i 
polítics, aquests per renúncia voluntària; representin elements d’austeritat necessària per a la 
dotació de més pressupost a serveis socials i als serveis de cerca d’ocupació, d’inversions i 
de creació d’empreses i autoocupació. A més, cal tenir present que està pendent una nova 
distribució de les competències municipals i hi ha competències i serveis, fins ara municipal, 



que no està garantida la seva viabilitat per la manca de sostenibilitat econòmica i no ser 
competència pròpia dels ajuntaments. Caldrà esperar com queda la nova llei i quins greu 
efectes tindrà sobre la ciutat. En el moment de tenir la llei i analitzats els elements de 
repercussió, l’alcalde i president del Consell, convocarà aquest plenari per analitzar la situació 
conjuntament. 
A més, s’ha finalitzat el procés de recollida de prioritzacions del PAM, Pla de Mandat, amb 
una bona participació i un conjunt de propostes, ara en fase de valoració i incorporació al pla 
municipal. Les dades de la participació han estat de 578 aportacions, 68% a través del web i 
la nova eina Consensus i 32% a través de butlletes-paper a la xarxa de centres cívics 
municipals. 
Intervencions: el Sr. Alvar Blanco expressa la seva preocupació pel perill de serveis 
municipals per a les persones amb discapacitat, davant les noves lleis de competències 
locals. L’alcalde Josep Monràs comparteix aquesta preocupació i li respon que ara cal 
esperar i conèixer el text de la nova llei municipal i s’haurà de complir.  
El Sr. Joan Codina pregunta sobre que passarà amb competències de la Generalitat davant 
la nova llei municipal. L’alcalde Josep Monràs li respon que la possibilitat que a través de 
l’Estatut de Catalunya i una llei de competències dels municipis catalans, que encara no ha 
estat redactada, pugui fer més raonable la situació als municipis. El Sr. Feliu Tura pregunta 
sobre les subvencions a entitats esportives del nou pressupost. L’alcalde el respon que les 
entitats en conjunt tindran ajustos i només les d’atenció social podran mantenir o incrementar 
les seves aportacions per la seva funció molt necessària a la ciutat. El Sr. Pere Joan Alsina 
intervé per aportar que la situació financera dels ajuntaments i de les ciutat està en mans de 
Brusel·les. L’alcalde Josep Monràs comenta que hi ha la paradoxa que Bèlgica està allotjant 
les grans fortunes franceses, que fugen del nous impostos del Govern Hollande, i Brusel·les, 
com a Europa, està demanant armonització impositiva; ara per ara caldrà esperar els 
resultats de les eleccions alemanyes, atès que ara la Unió Europa segueix la línia Merkel. 
Punt 3. Balanç del treball del Consell de Ciutat durant l’any 2012 
La Sra. Laura Arnau, com a vicepresidenta del Consell, presenta el balanç de treball d’aquest 
primer any de funcionament. S’han celebrat tres sessions de treball i la present és la quarta. 
A la primera sessió, 5 de març, l’alcalde va explicar el pressupost 2012 i les comissions 
d’impuls del pla estratègic de les persones i de l’activitat econòmica respecte a l’avaluació de 
2012 d’implementació del pla estratègic de ciutat a aquestes línies estratègiques. A la segona 
sessió, 17 maig,  del Consell de Ciutat es van presentar les comissions d’impuls del pla 
estratègic del territori i de l’espai públic respecte a l’avaluació de 2012 d’implementació del 
pla estratègic de ciutat a aquestes línies estratègiques. També és van crear dos grups de 
treball sobre la Potenciació del teixit associatiu i la Revisió dels Consells Municipals. Aquest 
segon grup de treball ja està tancat i avui treballarem les seves aportacions per a la discussió. 
A la tercera sessió, 15 octubre, es va presentar els criteris de les ordenances i taxes; l’anuari 
d’indicadors ciutadans: El Perfil de Ciutat i el treball del projecte de participació ciutadana, 
dins d’Espai 26, de l’Alcalde als barris. 
Intervencions: el Sr. Mario Miñano proposa al Consell de Ciutat que aquest balanç, per a què 
sigui més conegut, es pugui traslladar al proper ple i el plenari ho valora interessantment. 
L’alcalde de la ciutat recull positivament aquesta proposta, amb el vistiplau dels portaveus  de 
grups municipals presents a la sala, i pensa que hi podria presentar-se a la primera part del 
Ple de l’Estat de la Ciutat del proper 14 de gener. El conjunt del Consell de Ciutat està 
d’acord i que sigui la vicepresidenta Laura Arnau qui faci aquest balanç-presentació en nom 
del conjunt del Consell de Ciutat on entitats, agents socials, grups municipals, agents 
econòmics i ciutadania estan representants. 
 
 
Punt 4, Valoració i anàlisi de les propostes del grup de treball Revisió i actualització dels 
consells municipals de participació. 
El regidor Josep Ramon Bertolin presenta el treball del Grup de Treball, Revisió dels Consells 
Municipals, que s’ha reunit en dues sessions de treball i ha elaborat, enviat i valorat una 
enquesta als conjunt de membres dels deu consells municipals. Bàsicament les aportacions 



de Grup de treball sobre les aportacions i enquesta dels membres dels consells municipals, 
són les que vincular els consells municipals a les línies estratègiques del Pla Estratègic de 
Ciutat Mollet2025, persones, espais públic i activitat econòmica; ser molt més transversals en 
el treball als consells; i fer una evolució a treballar per objectius en períodes curts, sobre 
projectes reals necessaris, i amb l’avaluació i transparència màxima dels resultats a la 
ciutadania. Seguidament dividim el plenari en dos grups i fem un dinàmica ràpida de 
discussió dels elements proposats amb la voluntat d’elevar un informe al Plenari per a la seva 
discussió i valoració. Els resultats del primer grup va ser: Participació: major transversalitat en 
el treball, major transparència (web i mass media local) per arribar a la gent i una participació 
més oberta i no només entitats (experts, ciutadania interessada, ...) Funcionament:  (el punt 
amb més acord) treballar per objectius i projectes avaluables, amb calendari no massa llarg, 
amb transparència i presentació dels resultats. Agrupar els consells municipals amb les línies 
estratègiques del Pla Estratègic. Futur: el consell ha de treballar sobre coses reals i útils, i 
que cap objectiu necessari tingui una estructura i no mantenir estructures que necessiten 
crear objectius. Segon grup, com a propostes de millora, aporten que cal més jovent als 
consells; més mitjans per donar a conèixer el treball dels consells a la ciutadania; captació 
d’experts per abordar el treball dels consells i no havia acord sobre si la ciutadania hi podria 
participar; treballar per objectius avaluables i clars; avançar en el camí de ser consultius i 
incorporar espais de decisió compartida; i agrupar els consells amb el conceptes de 
persones, social-educatiu, ... com les línies del pla estratègic. 
En aquesta dinàmica van participar activament tots els membres presents a la sala. 
Ressenyar la incidència de la desconnexió del llum a les 21:15h per programació de l’edifici. 
Punt 5. Precs i preguntes. 
El Sr. Juanjo Baños, com a representant del Consell Escolar presenta una proposta de 
discussió sobre el tema de la defensa del català i el model d’immersió lingüística a l’escola. A 
banda de l’atac a la llengua catalana, també l’esborrany de la LOMCE hi ha una pèrdua 
d’autonomia de les escoles i del paper dels consells escolars, i sobre tot s’acaba amb el 
model LOGSE que havia limitat les diferències entre centres i entre alumnes per origen o 
condició social, i treballava una educació en valors i eines socials. 
El conjunt del Consell de ciutat valora positivament donar suport a aquest manifest, adjuntat a 
la documentació del consell i que el Sr. Joan Morató demana rectificar una errada en la data, 
de gener per desembre..  
 
S’aixeca la sessió a les 21:25h, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
 
Vist i plau                                                                                               el secretari 

    President 
 
 
 
 
 
Petició de discussió del Consell de Ciutat sobre el tema de la 
defensa del català i el model d’immersió lingüística a l’escola 
 
 
L’actual escola catalana té un model educatiu consolidat, basat en la no separació dels 
infants i joves per raó de llengua, que fa possible el coneixement de les dues llengües 
oficials per part de l’alumnat en acabar l’ensenyament obligatori, tot afavorint la 
cohesió social i la igualtat d’oportunitats. Cap nen o nena a Catalunya acaba la seva 



escolarització obligatòria sense dominar les dues llengües oficials del país i per tant 
amb capacitats suficients per expressar-se correctament en qualsevol d’elles. L’actual 
model d’escola és el resultat dels esforços de tota la societat, especialment de la 
comunitat educativa, que amb un consens absolut entorn del model lingüístic, i amb la 
implicació de pares, mares i del professorat, ha treballat diàriament per tenir una 
escola catalana, democràtica i de qualitat. La immersió lingüística i la consideració del 
català com a llengua vehicular han donat força i solidesa a aquest model, el qual ha 
estat objecte de reconeixement per part de diverses institucions internacionals, i és un 
referent com a model pedagògic eficient en el Marc Europeu de les Llengües. 
 
Aquesta setmana el ministre d’Educació, José Ignacio Wert, anunciava l’esborrany de 
Llei Orgànica de millora de la qualitat educativa (LOCME). Aquest amenaça amb 
convertir la llengua catalana en una assignatura optativa i residual i per això creiem 
necessari i reclamem des del nostre ajuntament un gran acord a Catalunya amb tots 
els representants d’entitats, agents educatius i partits polítics contra aquesta reforma. 
Tanmateix manifestem el nostre suport a la cimera educativa anunciada pel president 
de la Generalitat, Artur Mas.  
Considerem que en aquesta cimera cal defensar fins el límit l’educació catalana sense 
descartar la impugnació de la Llei davant el Tribunal Constitucional com una de les 
vies per combatre-la.  
 
Es tracta d’un nou exemple de la voluntat recentralitzadora, retrògrada, anacrònica i 
segregadora del Ministre Wert i la LOMCE, i la instrumentalització de l’educació amb 
finalitats ideològiques i polítiques del govern del PP. Amb la LOMCE i les seves 
darreres versions incendiàries, el ministre ens torna als anys 70. La LOMCE que en els 
seus primers esborranys ja era agressiva envers Catalunya i envers un sistema 
educatiu basat en l’equitat, ara just després de les eleccions autonòmiques catalanes 
s’endureix encara més.  
 
El nou esborrany de reforma educativa relega al català com a assignatura residual, per 
darrere de la llengua castellana o l’aprenentatge d’una primera llengua estrangera. 
 
Segons el nou text, les assignatures es classifiquen en troncals, específiques i 
d’especialitat, sent aquesta última categoria on quedaria inclosa la llengua catalana. 
Això és un atac frontal contra el model d’immersió lingüística, que s’ha contrastat com 
a un model d’èxit, un menyspreu a les competències del govern de la Generalitat en 
matèria educativa i un menysteniment al conjunt de la comunitat educativa i a la 
societat catalana. 
 
 
 
Un projecte de llei que també segrega socialment a l’alumnat responent a una voluntat 
exclusivament  ideològica, de paràmetres elitistes i unificadors, menystenint la 
diversitat i la riquesa personal i cultural de les comunitats autònomes.  
Per tot això, aquest document pretén mostrar rebuig a la reforma de la llei 
d’educació del govern de l’Estat, que  pretén un sistema educatiu segregador que 
atempta contra el model d’escola catalana i que posa en qüestió la igualtat 
d’oportunitats per a tot l’alumnat.; refermar el compromís, de tots els representants 
d’entitats, agents educatius i partits polítics, i suport al sistema d’immersió 
lingüística, un sistema d’integració i d’inclusió social que ha estat model d’èxit, amb 
més de 30 anys de recorregut, i que té un extens consens social i polític a Catalunya; i 
també donar suport a la comunitat educativa que s’ha mostrat contrària a les 
ingerències del govern de l’Estat vers el model d’escola catalana i d’immersió 
lingüística i fer una crida a sumar-se a les mobilitzacions promogudes per 
somescola.cat i pel conjunt del teixit educatiu, social, polític i cultural d’arreu del país. 



 
 
Nota final 
Aquesta proposta ha estat recolzada per bona part dels membres del Consell Escolar i 
per la majoria dels regidors/regidores al Ple ordinari de desembre, celebrat ahir 17 de 
desembre de 2012 



 
Document final  

Grup de treball del Consell de Ciutat: Revisió i actualització 
dels consells municipals de participació (Sr. Francesc Puig (AV), Sr. 
Joan Moretó (AIBV-agrupació empresaris), Sr. Alvar Blanco (associació exregidors), 
Sr. Dolores Heredia (Consell municipal Dones), Sr. Luis Farré (agrupació 
emprenedors), Sr. Josep Sandoval (consell municipal gent gran), Sr. Robert Mera 
(associació equatorians), Sr. Josep Ramon Bertolin (PSC) amb el suport tècnic del 
secretariat del Consell de Ciutat Raúl D. González) 
 
Procés 
 
Els membres del Grup de Treball del Consell de Ciutat: Revisió i actualització dels 
consells municipals de participació,) d’acord amb la proposta acordada pels membres 
del Consell de Ciutat de 17 de maig de 2012 fa un conjunt de propostes per a la 
valoració i discussió del Consell de Ciutat. 
 
La feina d’aquest Grup de treball, feta a través de dues trobades 19 juny al Centre 
Municipal Joana Barcala i el 28 de novembre al Centre de Serveis Municipal El 
Lledoner. A aquestes dues sessions de treball el nivell de compromís, aportacions, 
discussió i acords en les propostes ha estat fruit d’un treball presencial i a través de 
l’aportació de comentaris i indicacions telemàtiques dels membres del grup que no han 
pogut assistir-hi a alguna de les sessions. 
 

 A la primera sessió, 19 de juny de 2012 al Centre Municipal Joana Barcala, es 
van marcar i acordar els criteris per a l’elaboració d’una enquesta, adreçada al 
conjunt de membres dels consells municipals de participació sectorial: Esports, 
Cultura, Igualtat, Sostenibilitat, Gent Gran, Joventut, Escolar, Comerç, 
Solidaritat i Salut-Benestar.  

 A finals de setembre es va fer l’enviament postal de l’enquesta i a mig 
novembre es va reforçar amb un enviament per correu electrònic des dels 
secretariats dels consells municipals de participació. Seguidament, tres 
setmanes de novembre va ser el termini marcat per fer el retorn de la enquesta 
emplenada. 

 A la segona sessió de treball, 28 de novembre al Centre de Serveis El 
Lledoner, els membres del grups van valorar els resultats de l’enquesta i es van 
discutir i agrupar les aportacions fetes pels membres dels consells municipals.  
Fruit d’aquest treball és aquest conjunt de propostes del grup de treball al 
Consell de Ciutat per a la seva reflexió i debat.  (L’informe de resultats, el teniu 
com a documentació adjunta en aquest document) 

 
10 Propostes  
 



D’acord amb les dades de  l’enquesta i el conjunt de reflexions aportades i recollides a 
les sessions de treball i amb l’intercanvi de missatges fet, el Grup de treball proposa al 
Consell de Ciutat que valori aquest conjunt de propostes sobre la  Revisió i 
actualització dels consells municipals de participació. 
 
Àmbit de la participació  

 Els consells municipals de participació són un bons models de participació per 
a la ciutadania  molletana, tot i que cal incorporar elements de transversalitat i 
permeabilitat amb agents de cada àmbit i amb la ciutadania no associada. 

 Cal incrementar el coneixement del treball dels consells a la ciutadania a través 
de major accessibilitat, publicitat i transparència del seu treball. 

 Caldria donar a conèixer d’altres experiències sobre el  funcionament dels 
consells municipals sectorials a d’altres poblacions i també d’altres models i 
iniciatives participatives. 

 
Àmbit del funcionament 

 Els consells municipals han assolit satisfactòriament els seus objectius i ara 
caldria fer un pas endavant a través de l’agrupació dels consells, d’acord amb 
les línies estratègiques del pla Mollet2025, per ser més transversals i avançar 
en la col·laboració entre àmbits que, fins ara, amb els 10 consells municipals 
han treballat d’una forma massa estanca i fragmentada. 

 Reservar els aspectes més “administratius” per a la relació entitats-regidories i 
obrir la participació transversalment als consells municipals per l’assoliment de 
projectes i programes realment de ciutat. 

 Els renovats consells municipals han de facilitar la consecució dels objectius i 
línies estratègiques amb la capacitat de vincular als experts i agents claus en 
cada projecte i recollir la participació de la ciutadania no associada. 

 La metodologia de treball ha de tendir cap a projectes a curt i mig termini, amb 
objectius previs acordat i avaluables, i amb una avaluació i balanç final. 

 
Àmbit del futur 

 Els membres dels renovats consells municipals siguin transversals amb gent 
experta i engrescada en treballar pel progrés de la ciutat que marca el Pla 
Estratègic Mollet2025, amb la col·laboració de ciutadania no associada. 

 La freqüència del treball dels renovats consells ha d’estar marcada per un 
treball per projectes-objectius, amb un balanç i avaluació final; i amb un termini 
d’execució raonable. 

 Incrementar el transparència dels processos i la publicitat a la ciutadania per fer 
les renovats consells municipals, espais més vius i integrats amb el dia a dia de 
la ciutat i dels coneixement de la ciutadania. 



Informe-recull de les dades de l’enquesta als membres 
dels consells municipals de participació 

 
Enquesta enviada a membres dels consells municipals sectorials de la ciutat. Han 
aportat propostes membres dels consells de joventut, comerç, medi ambient, gent 
gran, solidaritat, igualtat, benestar i educació, el consell que més ha aportat. 

 

DADES 
 

       Primer capítol. Participació 
 

La nostra ciutat a través de la recent estructuració de l’Espai 26 de la participació 
ciutadana per a la governança municipal, s’impulsen diferents espais de 
participació.  Com els regidors de barri, l’alcalde al barri, els consells municipals 
sectorials, el consell de ciutat i les taules ciutadanes per a diferents qüestions de 
ciutat; i els processos participatius temporals i ad hoc com el del pla estratègic de 
ciutat, el pla de joventut o l’actualització de la normativa urbanística. 
 

 Penses que aquest conjunt d’espais i àmbits són adequats per a la 
participació de la ciutadania molletana?  

(Puntua d’1 a 5:1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  4,3 
 

 Coneix d’altres models i experiències de participació ciutadana interessants 
per a la ciutat de Mollet i la seva ciutadania? 

 Sí   /  No         Majoria respostes NO  
Si has respost afirmativament, podries dir-nos quins i a on? 

  Regidors de districte a Sant Boi 
 Seguiment dels punts del PAM a Sant Boi  
 Indicadors pressupostaris públics a Sant Cugat 
 Nova taula de discapacitats a Mollet 
 Taula de la formació ocupacional a Granollers 
 Pressupost participatiu a Porto Alegre i abans a Rubí  

 
Segon capítol.  Funcionament  
 
Actualment els Consells municipals sectorials de participació ciutadana tenen un 
camp determinat de treball, un funcionament  i una composició regulats pels seus 
reglaments, sense oblidar que el Consell municipal escolar està impulsat per una 
normativa autonòmica, tot i la seva funció municipal. La majoria dels consells fa 
uns anys que hi treballen i impulsen les seves accions i espais de debat. 
 
 Com a membre d’un consell municipal de participació, penses que el treball i la 

participació dins del Consell municipal ha permès avançar en l’assoliment dels 
objectius del consell?  

(Puntua d’1 a 5: 1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt) 4,1 
 
 
 
 



 Quins elements del vostre consell penses que són necessaris per a que 
funcioni millor? 

 Cap, ara per ara són adequats 60% respostes NO 
 Cal ampliar els objectius i àmbits del consell? Sí/ No 

 70% respostes No 
Si has respost afirmativament, podries dir-nos quins? 

*Ser més operatius i no decoratius 
*Més vinculació i no ser estrictes amb l’àmbit. Exemple.. comerç amb espai 
públic, mobilitat, planejament, emprenedoria, ocupació. Exemple.. medi 
ambient relacionar-ho amb habitatge, planejament, mobilitat i tecnologia de la 
informació. 
*Escolar.. treballar amb temps d’un curs per l’altre i acordar les actuacions 
escolars abans de l’inici del curs. 
*Més transversalitat per ser efectius. 
*Separar benestar i salut 

---------------------------------------------------------------------------------- 
 Cal variar la freqüència de les sessions de treball (ara mínim dos 

cops d’any)? Sí/ No   60% respostes no 
Si has respost afirmativament, podries dir-nos com? 

 3 o 4 l’any 
 Una per trimestre 
 Processos ad-hoc i balança anyal. 

---------------------------------------------------------------------------------- 
 
 Cal modificar la composició dels membres dels consell (entitats, 

regidors dels grups municipals, responsables municipals, 
experts, associacions professionals i representants d’altres 

consells)?   Sí/ No          60% respostes 
no  

Si has respost afirmativament, podries dir-nos quins canvis? 
 Més trasversalitat de la composició 
 Sense representants dels partits, només ajuntaments i experts reals de les 

entitats i de la societat , segons els temes a tractar 
 Despolititzar els consells, especialment l’escolar. 
 Més experts als consells pels temes que es tractin. 
 Més ciutadans aleatoris que donin un punt de vista diferent als consells, i 

renovar-los cada any o dos anys. 
------------------------------------------------------------------- 

 Altres / Espai per fer comentaris relacionats amb d’altres 
elements relacionats amb el  funcionament del consell municipal. 

 
 Regidors no participen a la majoria de consells 

 
Tercer capítol  El futur  
 
El gran procés participatiu que ha fet la ciutat, ha estat el procés d’elaboració del 
segon pla estratègic de ciutat Mollet 2025. Aquest procés, amb més de 2.000 
persones participants i que durant dos anys va obrir un espai de reflexió i de 
discussió entre tots els sectors, institucions i ciutadania que van voler participar, va  



marcar línies  estratègiques (Avançar en la ciutat cívica i educadora; Cooperar i 
desenvolupar el territori del  Baix Vallès; Renovar i qualificar els espais urbans; i 
Impulsar una major activitat saludable i econòmica) i objectius col·lectius per al 
conjunt d’àmbits de la nostra ciutat.  
 
 
 
 Estàs d’acord que els consells municipals han d’estar més vinculats i 

relacionats amb els eixos estratègics del Pla Estratègic de Ciutat Mollet2025? 

(Puntua d’1 a 5:1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  4 
 

A les darreres iniciatives municipals de participació ciutadana s’ha fet un esforç per 
incorporar a la ciutadania no vinculada a les entitats, associacions o clubs de la 
ciutat. Com per exemple al procés del Pla Estratègic o entre els membres del 
Consell de Ciutat amb ciutadans triats aleatòriament a través del padró municipal.  
 
 Estàs d’acord que cal incorporar la participació de ciutadania al treball dels 

consells municipals amb l’objectiu de millorar el debat i la participació dins dels 
consells? 

      (Puntua d’1 a 5:1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  4,6 
 
------------------------------------------------------------------------------------- 

 
Propostes per a la 

discussió.............................. 
 

 Poca gent associada a la ciutat i la base afebleix el treball en 

consells. 

 Poca renovació dels membres dels consells 

 Els representants dels consells no traslladen les decisions, ni 

recullen propostes a les seves entitats 

 El web hauria de ser un espai de més transparència municipal i de 

consulta i publicitat del treball dels consells 

 Cal promoure un associacionisme i la renovació de les persones 

que impulsen les juntes directives. 

 Més formació per a la gent de les juntes. 

 Consells municipals esforç en atraure persones expertes per temes 

puntuals i que dels partits i de les entitats participin gent experta. 



 Reduir la confrontació política als consells, limitant els polítics; 

només acompanyament de l’ajuntament i no partits. 

 Incorporar ciutadans aleatoris, provocant la seva opinió i 

participació, per aconseguir més punt de vista als temes treballats. 

 Més transversalitat a tots els consells, com les línies del pla 

estratègies. 

 Consells massa acotats i tancats. 

 Treballar més oberts amb diferents ciutadans i sectors. 

 Freqüència de dos cops a l’any, adequada. 

 Treballar més oberts per projectes “adhoc” i fer un balanç del 

treball de l’any i avaluar els objectius que a l’inici de l’any es 

proposin assolir. 

 Treballar aspectes que tinguin un rendiment a la ciutat a un termini 

no massa llarg i que sigui avaluables. 

 Fer balanços públics dels processos i projectes dels consells. 

 Allò que es treballi als consells que tingui incidència a la ciutat i 

d’alguna forma mesurable i que s’informi a la ciutadania. 

 Menys regidors i despolitizar-los. 

 Separar els consells de salut i benestar. 

 Agrupar els consells per línies estratègies, treballant per projectes; 

i els àmbits que treballin en taules d’entitats amb l’ajuntament 

aspectes més concrets. 

 Fomentar més participació ciutadana dins dels treball dels consells 

o com acompanyament. 

 No cal ampliar els objectius dels consells i si agrupar-los i sumar-

los, a través de projectes i marcar objectius a assolir en un període 

de temps raonable. 

 Superar l’actual situació de consells decoratius per la seva 

excesiva fragmentació. 

  



 
Document final  

Grup de treball del Consell de Ciutat: Revisió i actualització 
dels consells municipals de participació (Sr. Francesc Puig (AV), Sr. 
Joan Moretó (AIBV-agrupació empresaris), Sr. Alvar Blanco (associació exregidors), 
Sr. Dolores Heredia (Consell municipal Dones), Sr. Luis Farré (agrupació 
emprenedors), Sr. Josep Sandoval (consell municipal gent gran), Sr. Robert Mera 
(associació equatorians), Sr. Josep Ramon Bertolin (PSC) amb el suport tècnic del 
secretariat del Consell de Ciutat Raúl D. González) 
 
Procés 
 
Els membres del Grup de Treball del Consell de Ciutat: Revisió i actualització dels 
consells municipals de participació,) d’acord amb la proposta acordada pels membres 
del Consell de Ciutat de 17 de maig de 2012 fa un conjunt de propostes per a la 
valoració i discussió del Consell de Ciutat. 
 
La feina d’aquest Grup de treball, feta a través de dues trobades 19 juny al Centre 
Municipal Joana Barcala i el 28 de novembre al Centre de Serveis Municipal El 
Lledoner. A aquestes dues sessions de treball el nivell de compromís, aportacions, 
discussió i acords en les propostes ha estat fruit d’un treball presencial i a través de 
l’aportació de comentaris i indicacions telemàtiques dels membres del grup que no han 
pogut assistir-hi a alguna de les sessions. 
 

 A la primera sessió, 19 de juny de 2012 al Centre Municipal Joana Barcala, es 
van marcar i acordar els criteris per a l’elaboració d’una enquesta, adreçada al 
conjunt de membres dels consells municipals de participació sectorial: Esports, 
Cultura, Igualtat, Sostenibilitat, Gent Gran, Joventut, Escolar, Comerç, 
Solidaritat i Salut-Benestar.  

 A finals de setembre es va fer l’enviament postal de l’enquesta i a mig 
novembre es va reforçar amb un enviament per correu electrònic des dels 
secretariats dels consells municipals de participació. Seguidament, tres 
setmanes de novembre va ser el termini marcat per fer el retorn de la enquesta 
emplenada. 

 A la segona sessió de treball, 28 de novembre al Centre de Serveis El 
Lledoner, els membres del grups van valorar els resultats de l’enquesta i es van 
discutir i agrupar les aportacions fetes pels membres dels consells municipals.  
Fruit d’aquest treball és aquest conjunt de propostes del grup de treball al 
Consell de Ciutat per a la seva reflexió i debat.  (L’informe de resultats, el teniu 
com a documentació adjunta en aquest document) 

 
10 Propostes  
 



D’acord amb les dades de  l’enquesta i el conjunt de reflexions aportades i recollides a 
les sessions de treball i amb l’intercanvi de missatges fet, el Grup de treball proposa al 
Consell de Ciutat que valori aquest conjunt de propostes sobre la  Revisió i 
actualització dels consells municipals de participació. 
 
Àmbit de la participació  

 Els consells municipals de participació són un bons models de participació per 
a la ciutadania  molletana, tot i que cal incorporar elements de transversalitat i 
permeabilitat amb agents de cada àmbit i amb la ciutadania no associada. 

 Cal incrementar el coneixement del treball dels consells a la ciutadania a través 
de major accessibilitat, publicitat i transparència del seu treball. 

 Caldria donar a conèixer d’altres experiències sobre el  funcionament dels 
consells municipals sectorials a d’altres poblacions i també d’altres models i 
iniciatives participatives. 

 
Àmbit del funcionament 

 Els consells municipals han assolit satisfactòriament els seus objectius i ara 
caldria fer un pas endavant a través de l’agrupació dels consells, d’acord amb 
les línies estratègiques del pla Mollet2025, per ser més transversals i avançar 
en la col·laboració entre àmbits que, fins ara, amb els 10 consells municipals 
han treballat d’una forma massa estanca i fragmentada. 

 Reservar els aspectes més “administratius” per a la relació entitats-regidories i 
obrir la participació transversalment als consells municipals per l’assoliment de 
projectes i programes realment de ciutat. 

 Els renovats consells municipals han de facilitar la consecució dels objectius i 
línies estratègiques amb la capacitat de vincular als experts i agents claus en 
cada projecte i recollir la participació de la ciutadania no associada. 

 La metodologia de treball ha de tendir cap a projectes a curt i mig termini, amb 
objectius previs acordat i avaluables, i amb una avaluació i balanç final. 

 
Àmbit del futur 

 Els membres dels renovats consells municipals siguin transversals amb gent 
experta i engrescada en treballar pel progrés de la ciutat que marca el Pla 
Estratègic Mollet2025, amb la col·laboració de ciutadania no associada. 

 La freqüència del treball dels renovats consells ha d’estar marcada per un 
treball per projectes-objectius, amb un balanç i avaluació final; i amb un termini 
d’execució raonable. 

 Incrementar el transparència dels processos i la publicitat a la ciutadania per fer 
les renovats consells municipals, espais més vius i integrats amb el dia a dia de 
la ciutat i dels coneixement de la ciutadania. 



Informe-recull de les dades de l’enquesta als membres 
dels consells municipals de participació 

 
Enquesta enviada a membres dels consells municipals sectorials de la ciutat. Han 
aportat propostes membres dels consells de joventut, comerç, medi ambient, gent 
gran, solidaritat, igualtat, benestar i educació, el consell que més ha aportat. 

 

DADES 
 

       Primer capítol. Participació 
 

La nostra ciutat a través de la recent estructuració de l’Espai 26 de la participació 
ciutadana per a la governança municipal, s’impulsen diferents espais de 
participació.  Com els regidors de barri, l’alcalde al barri, els consells municipals 
sectorials, el consell de ciutat i les taules ciutadanes per a diferents qüestions de 
ciutat; i els processos participatius temporals i ad hoc com el del pla estratègic de 
ciutat, el pla de joventut o l’actualització de la normativa urbanística. 
 

 Penses que aquest conjunt d’espais i àmbits són adequats per a la 
participació de la ciutadania molletana?  

(Puntua d’1 a 5:1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  4,3 
 

 Coneix d’altres models i experiències de participació ciutadana interessants 
per a la ciutat de Mollet i la seva ciutadania? 

 Sí   /  No         Majoria respostes NO  
Si has respost afirmativament, podries dir-nos quins i a on? 

  Regidors de districte a Sant Boi 
 Seguiment dels punts del PAM a Sant Boi  
 Indicadors pressupostaris públics a Sant Cugat 
 Nova taula de discapacitats a Mollet 
 Taula de la formació ocupacional a Granollers 
 Pressupost participatiu a Porto Alegre i abans a Rubí  

 
Segon capítol.  Funcionament  
 
Actualment els Consells municipals sectorials de participació ciutadana tenen un 
camp determinat de treball, un funcionament  i una composició regulats pels seus 
reglaments, sense oblidar que el Consell municipal escolar està impulsat per una 
normativa autonòmica, tot i la seva funció municipal. La majoria dels consells fa 
uns anys que hi treballen i impulsen les seves accions i espais de debat. 
 
 Com a membre d’un consell municipal de participació, penses que el treball i la 

participació dins del Consell municipal ha permès avançar en l’assoliment dels 
objectius del consell?  

(Puntua d’1 a 5: 1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt) 4,1 
 
 
 
 



 Quins elements del vostre consell penses que són necessaris per a que 
funcioni millor? 

 Cap, ara per ara són adequats 60% respostes NO 
 Cal ampliar els objectius i àmbits del consell? Sí/ No 

 70% respostes No 
Si has respost afirmativament, podries dir-nos quins? 

*Ser més operatius i no decoratius 
*Més vinculació i no ser estrictes amb l’àmbit. Exemple.. comerç amb espai 
públic, mobilitat, planejament, emprenedoria, ocupació. Exemple.. medi 
ambient relacionar-ho amb habitatge, planejament, mobilitat i tecnologia de la 
informació. 
*Escolar.. treballar amb temps d’un curs per l’altre i acordar les actuacions 
escolars abans de l’inici del curs. 
*Més transversalitat per ser efectius. 
*Separar benestar i salut 

---------------------------------------------------------------------------------- 
 Cal variar la freqüència de les sessions de treball (ara mínim dos 

cops d’any)? Sí/ No   60% respostes no 
Si has respost afirmativament, podries dir-nos com? 

 3 o 4 l’any 
 Una per trimestre 
 Processos ad-hoc i balança anyal. 

---------------------------------------------------------------------------------- 
 
 Cal modificar la composició dels membres dels consell (entitats, 

regidors dels grups municipals, responsables municipals, 
experts, associacions professionals i representants d’altres 

consells)?   Sí/ No          60% respostes 
no  

Si has respost afirmativament, podries dir-nos quins canvis? 
 Més trasversalitat de la composició 
 Sense representants dels partits, només ajuntaments i experts reals de les 

entitats i de la societat , segons els temes a tractar 
 Despolititzar els consells, especialment l’escolar. 
 Més experts als consells pels temes que es tractin. 
 Més ciutadans aleatoris que donin un punt de vista diferent als consells, i 

renovar-los cada any o dos anys. 
------------------------------------------------------------------- 

 Altres / Espai per fer comentaris relacionats amb d’altres 
elements relacionats amb el  funcionament del consell municipal. 

 
 Regidors no participen a la majoria de consells 

 
Tercer capítol  El futur  
 
El gran procés participatiu que ha fet la ciutat, ha estat el procés d’elaboració del 
segon pla estratègic de ciutat Mollet 2025. Aquest procés, amb més de 2.000 
persones participants i que durant dos anys va obrir un espai de reflexió i de 
discussió entre tots els sectors, institucions i ciutadania que van voler participar, va  



marcar línies  estratègiques (Avançar en la ciutat cívica i educadora; Cooperar i 
desenvolupar el territori del  Baix Vallès; Renovar i qualificar els espais urbans; i 
Impulsar una major activitat saludable i econòmica) i objectius col·lectius per al 
conjunt d’àmbits de la nostra ciutat.  
 
 
 
 Estàs d’acord que els consells municipals han d’estar més vinculats i 

relacionats amb els eixos estratègics del Pla Estratègic de Ciutat Mollet2025? 

(Puntua d’1 a 5:1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  4 
 

A les darreres iniciatives municipals de participació ciutadana s’ha fet un esforç per 
incorporar a la ciutadania no vinculada a les entitats, associacions o clubs de la 
ciutat. Com per exemple al procés del Pla Estratègic o entre els membres del 
Consell de Ciutat amb ciutadans triats aleatòriament a través del padró municipal.  
 
 Estàs d’acord que cal incorporar la participació de ciutadania al treball dels 

consells municipals amb l’objectiu de millorar el debat i la participació dins dels 
consells? 

      (Puntua d’1 a 5:1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  4,6 
 
------------------------------------------------------------------------------------- 

 
Propostes per a la 

discussió.............................. 
 

 Poca gent associada a la ciutat i la base afebleix el treball en 

consells. 

 Poca renovació dels membres dels consells 

 Els representants dels consells no traslladen les decisions, ni 

recullen propostes a les seves entitats 

 El web hauria de ser un espai de més transparència municipal i de 

consulta i publicitat del treball dels consells 

 Cal promoure un associacionisme i la renovació de les persones 

que impulsen les juntes directives. 

 Més formació per a la gent de les juntes. 

 Consells municipals esforç en atraure persones expertes per temes 

puntuals i que dels partits i de les entitats participin gent experta. 



 Reduir la confrontació política als consells, limitant els polítics; 

només acompanyament de l’ajuntament i no partits. 

 Incorporar ciutadans aleatoris, provocant la seva opinió i 

participació, per aconseguir més punt de vista als temes treballats. 

 Més transversalitat a tots els consells, com les línies del pla 

estratègies. 

 Consells massa acotats i tancats. 

 Treballar més oberts amb diferents ciutadans i sectors. 

 Freqüència de dos cops a l’any, adequada. 

 Treballar més oberts per projectes “adhoc” i fer un balanç del 

treball de l’any i avaluar els objectius que a l’inici de l’any es 

proposin assolir. 

 Treballar aspectes que tinguin un rendiment a la ciutat a un termini 

no massa llarg i que sigui avaluables. 

 Fer balanços públics dels processos i projectes dels consells. 

 Allò que es treballi als consells que tingui incidència a la ciutat i 

d’alguna forma mesurable i que s’informi a la ciutadania. 

 Menys regidors i despolitizar-los. 

 Separar els consells de salut i benestar. 

 Agrupar els consells per línies estratègies, treballant per projectes; 

i els àmbits que treballin en taules d’entitats amb l’ajuntament 

aspectes més concrets. 

 Fomentar més participació ciutadana dins dels treball dels consells 

o com acompanyament. 

 No cal ampliar els objectius dels consells i si agrupar-los i sumar-

los, a través de projectes i marcar objectius a assolir en un període 

de temps raonable. 

 Superar l’actual situació de consells decoratius per la seva 

excesiva fragmentació. 



INFORME de treball dels membres del Grup de treball 
del Consell de Ciutat. 
 
Enquesta enviada a membres dels consells municipals sectorials de la ciutat. 
Han aportat propostes membres dels consells de joventut, comerç, medi 
ambient, gent gran, solidaritat, igualtat, benestar i educació, el consell que més 
ha aportat. 
 

DADES 
 
 
 
 
Primer capítol.  Associacionisme avui, 
 

Analitza la trajectòria del moviment associatiu i quina és la situació actual, des de 
la perspectiva i treball de la vostra entitat o club.  
 
 Com a associació entitat o club, penseu que el vostre treball a la ciutat us ha 

permès avançar en l’assoliment dels objectius de la vostra associació, club o 
entitat?  

(Puntua d’1 a 5: 1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  4,2 
 

 Quines són les vostres accions i les activitats més destacades que feu per 
assolir els objectius de la vostra entitat, associació o club? 

 Pocs recursos, sanejament, joves, competicions, curses, festes, 
inserció social, fires, tallers, lleure, lluita contra crisi i atur, 
patrimoni, esport, xerrades, atenció social, limitació horaris 
instal·lacions municipals, festa major, projectes cooperació 

 --------------------------------------------------------------------------------------
----------------------------------------------------------------------- 

 
 
 En quins àmbits de ciutat, a més del vostre,  penseu qui hi podeu aportar 

(cultura, joventut, festes, solidaritat, educació, ...)? 
 La immensa majoria: Educació, Cultura, Joventut i Solidaritat. 

Altres minoritàries medi ambient, esport, social------------------------
----------------------------------------------------------------------------- 

 
 Amb quines associacions, clubs i entitats, de Mollet i de fora, ja hi col·laboreu? 
 

 La immensa majoria amb entitats del seu àmbit. Poques fan una 
feina interàmbit i les que ho fan tenen una arrel tradicional 
catalana o són activitats esportives dins d’altres àmbits i 
moments de la ciutat.  

 Amb quines associacions, de Mollet i de fora, hi voldríeu col·laborar?  
 La meitat amb les del seu àmbit i l’altra meitat amb totes. 

 
 
Segon capítol.  Funcionament del Consells  



 
 
La nostra ciutat a través del nou projecte Espai 26 de participació ciutadana per a 
la governança municipal,  impulsa diferents espais de participació.  Com els 
regidors de barri, l’alcalde al barri, els consells municipals sectorials, el consell de 
ciutat i les taules ciutadanes per a diferents qüestions de ciutat; i els processos 
participatius temporals i puntuals com el del pla estratègic de ciutat, el pla de 
joventut o l’actualització de la normativa urbanística. 
 

 Penses que aquest conjunt d’espais i àmbits són adequats per a la 
participació de la ciutadania molletana?  

(Puntua d’1 a 5: 1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  3,8 
 

 Coneix d’altres models i experiències de participació ciutadana interessants 
per a la ciutat de Mollet i la seva ciutadania? 

 Sí   /  No   70% respon NO 
Si has respost afirmativament, podries dir-nos quins i a on? 
 Més assambleari, més implicació ciutadana, més xarxa sectorial, 

més informatització de les diferents possibilitats d’informació i 
comunicació. 

 ------------------------------------------------------------------------------- 
 

Tercer capítol.  Funcionament  
 
El gran procés participatiu que ha fet la ciutat, ha estat el procés d’elaboració del 
segon Pla estratègic de ciutat Mollet 2025. Aquest procés, amb més de 2.000 
persones participants i que durant dos anys va obrir un espai de reflexió i de 
discussió entre tots els sectors, institucions i ciutadania que van voler participar; va  
marcar línies  estratègiques (Avançar en la ciutat cívica i educadora; Cooperar i 
desenvolupar el territori del  Baix Vallès; Renovar i qualificar els espais urbans; i 
Impulsar una major activitat saludable i econòmica) i objectius col·lectius per al 
conjunt d’àmbits de la nostra ciutat.  
 
 Coneixeu, com a entitat, associació o club; el treball dels Consells municipals 

sectorials (formats per entitats, experts i regidors i que treballen en deu àmbits: 
cultura, joventut, d’igualtat, de solidaritat, d’esports, de gent gran, de comerç, 
escolar, de benestar social i sanitat, i de medi ambient i sostenibilitat) 

(Puntua d’1 a 5:1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  2,7 
 
 
 
 
 Estàs d’acord que els consells municipals  han d’estar més vinculats i 

relacionats amb el desplegament i assoliment dels eixos estratègics del Pla 
Estratègic de Ciutat Mollet2025? 

(Puntua d’1 a 5:1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  3,6 
 

A les darreres iniciatives municipals de participació ciutadana s’ha fet un esforç per 
incorporar a la ciutadania no vinculada a les entitats, associacions o clubs de la 
ciutat. Com per exemple al procés del Pla Estratègic o entre els membres del 



Consell de Ciutat amb ciutadans membres triats aleatòriament a través del padró 
municipal.  
 
 Estàs d’acord que cal incorporar la participació de ciutadania al treball dels 

consells municipals amb l’objectiu de millorar el debat i la participació dins dels 
consells? 

      (Puntua d’1 a 5:1 gens- 2 poc- 3 correcte- 4 satisfactori- 5 molt)  4,3 
 
 

 
Capítol Formació 
 
El món associatiu molletà ha tingut la possibilitat d’actualitzar-se i reciclar-se a 
través dels processos de formació per a entitats que periòdicament s’han obert a la 
ciutat. Ara els reptes que es presenten al moviment civil organitzat són molts i 
diversos i segurament una de les millor vies per avançar és teixir complicitats i 
sinèrgies amb els seus socis i les seves sòcies, i d’altres entitats, del mateix camp 
d’actuació i d’altres àmbits, per aprendre i per avançar en la consecució dels seus 
objectius.  
 
 Quins elements formatius penseu que són necessaris per a que la vostra 

entitat, associació o club funcioni millor? 

 Cap, ara tot és adequat  65% respostes 

 Necessiteu més coneixements sobre com comunicar i donar a 

conèixer la vostra entitat i les vostres activitats? Sí/ No 
Si has respost afirmativament, podries dir-nos quins tipus? 
Cursos-taules de debat, amb escoles i ampas, coneixements per 
formar equips de voluntaris, més contacte amb la joventut, ------------ 

 
 
 
 Necessiteu més coneixements sobre les pràctiques 

d’organització, dinamització i democràcia interna dels vostres 

associats i de les vostres associades? Sí/ No 70% 
respostes 

Si has respost afirmativament, podries dir-nos de quin tipus? 
Debats oberts,  més coneixement de la normativa legal, més 
formació dels voluntaris, més dinamització de les activitats internes i 
externes-------------------------------------------------------------------------------
----- 
 Necessiteu més coneixement sobre recerca de fonts de 

finançament privades i públiques per al funcionament de l’entitat 

i de les seves activitats? d’altres consells)? Sí/ No 60% 
resposta Sí 

Si has respost afirmativament, podries dir-nos quin tipus? 
Formació en mecenatge i esponsor; alertes per no perdre 
convocatòries; autofinançament; recerca de col·laboradors; recerca 



de finançament privat; recerca de col·laboració privada i pública no 
necessàriament econòmica. 
 
 Necessiteu més coneixement sobre com impulsar relleus en els 

òrgans de responsabilitat de l’entitat i fer possible la seva 

continuïtat? Sí/ No respostes al 50% 
Si has respost afirmativament, podries dir-nos quin tipus? Incorporar 
gent més jove; fer relleus més sovint; que més ciutadania passi per 
les juntes de les associacions. 
 
 Hi formeu part de federacions catalanes o d’àmbit territorial 

superior per al treball en xarxa? Sí/ No 70% respostes sí  
Si has respost afirmativament, podries dir-nos quines? 
 
La majoria catalanes, però algunes de les federacions i comités 
espanyoles. 
 
Si has respost negativament, podries dir-nos si ho trobeu necessari? 
Cap resposta 
 
 Altres / Espai per fer comentaris no recollits a les preguntes 

anteriors 
 

 Amb entitats més dinàmiques i amb més gent associada, Mollet és més 
viva. 

 Hem de liderar espais de trobada i d’impuls al Baix Vallès, ajudar a fer 
néixer entitats als nostres municipis veïns vallesans 

 Més intercanvi amb entitats del nostre àmbit d’arreu. 
 El jovent ha de conèixer més el món associatiu i col·laborar-hi, per 

després formar part i recollir el relleu 
 Les AMPAS és un espai molt important per arribar a les famílies –pares 

i fills- per donar a conèixer el nostre treball i oferta. 
 Fer un esforç per conèixer i arribar a noves fórmules d’ingressos i de 

recursos per seguir avançant. 
 Ser més creatius amb una ciutat que ofereix molts espais i oportunitats. 
 Cal renovar el món associatiu i adaptar-nos al segle XXI 

 
 
 


